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 RG - 0002.P.XXVII.2013        
                                                                                
           

P R O T O K Ó Ł   NR   XXVII/ 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 28 lutego 2013 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku  
Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych oraz zapoznanie się z ofertą 
usług kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej w 2013 r.  
Punkt 6. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między Sesjami. 
Punkt 8.   
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego na 
„Zakup oprogramowania Geo - Info 6 i Net”. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego                        
na „Przebudowę drogi Powiatowej nr 3739P wraz ze ścieŜką rowerową na odcinku Nowe 
Miasto nad Wartą - droga krajowa nr 11 - droga woj. nr 436 w m. Komorze - opracowanie 
dokumentacji technicznej”. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę                       
i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2013/2014. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkoli 
publicznych prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały w sprawie  wyraŜenia opinii w sprawie zmian granic administracyjnych 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą oraz przyjęcia wyników konsultacji społecznych 
przeprowadzonych z mieszkańcami sołectwa Wolica Pusta.   
Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2013 rok.  
Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-2016. 
Punkt 16.   
Interpelacje Radnych. 
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Punkt 17.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18.   
Zamknięcie sesji. 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXVII Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, pana Wójta, panie i panów Sołtysów, Kierowników 
jednostek samorządowych. 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe na ustawowy stan 15 Radnych obecnych                     
jest 13 Radnych, w związku z powyŜszym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 
Ad 3)  Przyjęcie porządku obrad  

W puncie tym Przewodniczący proponował poprawki do porządku obrad poprzez 
wprowadzenie dwóch uchwał w sprawie wyboru Sołtysa wsi Skoraczew oraz uchwałę                    
w sprawie umorzenia poŜyczki. Radni jednogłośnie zaakceptowali zmianę w porządku obrad, 
w związku z powyŜszym porządek obrad przedstawia się jak niŜej:  
Punkt 4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                        
i wnioski.  

Radny Jacek Nyczke prosił o naniesienie poprawki w nazwie miejscowości w której 
odbyła się uroczysta Gala, na której rozstrzygnięto konkurs na najlepszy obiekt turystyki na 
obszarach wiejskich.  
Ponadto Radny prosił o zapisanie swojej wypowiedzi przy okazji przekazanej informacji pana 
Walkiewicza o sprzedaŜy gruntów będących we własności Agencji Nieruchomości Rolnych.  
 Przewodniczący informował Radnego, Ŝe poprawki zostaną naniesione, po czym                 
w związku z brakiem dalszych uwag, zarządził głosowanie za przyjęciem Protokołu.                     
Za przyjęciem Protokołu opowiedziało się  14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                               
0 wstrzymujących.  

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnych punktów Przewodniczący zaprosił Panią 
Dagmarę Świerkowską, która wystąpiła z apelem. Pani Świerkowska informowała,                   
Ŝe 24 marca br. w GOKu odbędzie się koncert zespołów rockowych, a następnego dnia 
odbędą się warsztaty dla dzieci zdrowych i niepełnosprawnych, dlatego teŜ pani Świerkowska 
prosi o wsparcie zarówno finansowe jak i pomoc w przygotowaniach imprezy.   
Punkt 5. Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych oraz zapoznanie 
się z ofertą usług kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej w 2013 r.  

W punkcie tym jako pierwsza głos zabrała Pani Krystyna Muzolf – Dyrektor 
Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście nad Wartą. Pani Dyrektor informowała,                           
Ŝe Biblioteka Publiczna jest instytucją, która przez swoją działalność merytoryczną słuŜy 
społeczności lokalnej upowszechniając wiedzę i dorobek kultury za pośrednictwem ksiąŜek               
i czasopism oraz Internetu. Biblioteka pragnie być postrzegana w środowisku jako 
nowoczesny ośrodek gromadzenia i udostępniania nie tylko atrakcyjnego księgozbioru, ale 
takŜe ośrodek rzetelnej informacji. Chce stać się Biblioteką otwartą i przyjazną dla 
wszystkich grup wiekowych, aby oferta kulturalna i oświatowa wychodziła naprzeciw 
oczekiwaniom społeczności lokalnej, a Biblioteka była miejscem gdzie moŜna ciekawie 
spędzić wolny czas i rozwijać swoje zainteresowania. 
Następnie Pani Dyrektor przedstawiła dokładny Plan Pracy Biblioteki Publicznej Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą na rok 2013. 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie oferty i otworzył dyskusję. 
● Radna Alicja Kryszak, informowała, Ŝe Biblioteka rzeczywiście wychodzi do czytelników, 
gdyŜ w zeszłym roku o tym czasie Radna pytała panią Dyrektor czy nie chciałaby 
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współpracować z Sołectwem Chwalęcin, a dzisiaj ta współpraca układa się wspaniale za co 
Radna bardzo dziękowała pani Dyrektor.  
● Radna Julia Rzepka, potwierdziła opinię Radnej Kryszak, wyraŜając zdanie, Ŝe sama Radna 
miała niejednokrotnie moŜliwość współpracy z Biblioteką, co udowodniło, Ŝe rzeczywiście 
Biblioteka jest bardzo otwarta na wszelkie inicjatywy, wychodzi do mieszkańców, naleŜy teŜ 
być dumnym, Ŝe Biblioteka tak pręŜnie pozyskuje środki zewnętrzne, Unijne i Ministerialne, 
a pieniądze przeznaczane z budŜetu na działalność Biblioteki są bardzo dobrze zdaniem 
Radnej wykorzystywane. Radna Rzepka dziękowała pani Dyrektor za doskonałą współpracę                  
i jednocześnie gratulowała działań.  
● Pani Mirosława Tomczak, Sołtys wsi Dębno pytała czy gdyby byliby chętni to jest 
moŜliwym, aby Biblioteka przyjechała do mieszkańców Sołectwa na przeprowadzenie 
warsztatów komputerowych.  
● Pani Muzolf informowała, Ŝe owszem, jest taka moŜliwość warunkiem jest tylko to,                       
Ŝe w świetlicy w której te warsztaty miałyby się odbyć, musi być  sprzęt i internet.         

Kolejno głos zabrał pan Maciej Kuderczak – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury               
w Nowym Mieście nad Wartą. Pan Dyrektor informował, Ŝe GOK działa od 1 stycznia 2002 
r., jako samorządowa instytucja kultury, mając do dyspozycji budŜet roczny, który kwartalnie 
otrzymuje na konto, oraz wypracowane dochody własne z działalności statutowej.                     
Całość podlega co pół roku szczegółowemu rozliczeniu i sprawozdaniu. W Ośrodku Kultury 
działają róŜne zespoły muzyczne, taneczne, koła zainteresowań  prowadzące róŜne formy 
zajęć popołudniowych, które są juŜ na stałe wpisane w kalendarz działalności. Ponadto GOK 
czyni starania nad wzbogaceniem oferty zespołów, zajęć i warsztatów, nieustannie 
poszukując trafnych decyzji, a ośrodek otwarty jest na róŜne propozycje i kaŜda nowa na 
pewno zostanie rozpatrzona. Następnie pan Dyrektor przedstawił ofertę usług kulturalnych na 
rok 2013 Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym Mieście nad Wartą.   

Przewodniczący podziękował za przedstawienie ofert kulturalnych Gminnego Ośrodka 
Kultury i zaproponował zadawanie pytań. 
● Radna Julia Rzepka informowała, Ŝe w ubiegłym roku Radna była bardzo krytyczna wobec 
działań GOKu, jednakŜe w tym roku jest zupełnie innego zdania. W tym roku, pan Dyrektor 
wyszedł z szerszą ofertą kulturalną do mieszkańców Gminy, Radna gratulowała Dyrektorowi 
działań. Pani Julia Rzepka, informowała równieŜ, Ŝe jest zawiedziona postawą Wójta.                  
Radna chciała kwestię przemilczeć, ale stwierdziła, Ŝe jeŜeli sprawę przemilczy to pan Wójt 
nigdy nie będzie szanował Miłośników Ziemi Nowomiejskiej ani młodzieŜy.                            
Radna informowała, Ŝe nie ma pretensji do pana Macieja Kuderczaka, nie waŜne jest teŜ 
źródło finansowania, ani to czy Stowarzyszenie brało udział czy nie w konkursach 
pozarządowych, ale jeŜeli ktoś wpisuje w kalendarz termin imprezy i wszystko jest 
uzgodnione z organizatorami to nie moŜe być tak, Ŝe po przeprowadzeniu rozmowy z jakimś 
„prywaciarzem” który ma swój biznes i będzie miał otwarcie „Mariny” impreza zostaje 
wykreślona. Radna wyraziła zdanie, Ŝe jest jak najbardziej za tym projektem, ale nie moŜe 
być tak, Ŝe się nie rozmawia z organizatorami, omija się ich i w ten sposób się ich traktuje. 
Radna informowała, Ŝe ma wielki Ŝal, Ŝe pan Wójt, Ŝe tak postąpił.    
 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zaproponował przejście do 
punktu kolejnego.  
Punkt 6. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, Ŝe jak to zwykle bywa w okresie między sesjami 
uczestniczył w kilku spotkaniach m.in. w Dniu Babci i Dziadka organizowanym w Chromcu, 
było bardzo miło i sympatycznie. Było teŜ drugie spotkanie w Chromcu, mniej przyjemne bo 
dotyczyło prowadzenia działalności gospodarczej mieszkańca Chromca pana Towarka, który 
składuje w Sołectwie składowiska śmieci. Działalność prowadzona przez mieszkańca jest bez 
wątpienia uciąŜliwa. Przewodniczący wyraził nadzieję, Ŝe po przeprowadzonych rozmowach 
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pan Towarek zacznie prowadzić swoją działalność w taki sposób jak powinien. W chwili 
obecnej składuje mieszkaniec śmieci na co zezwolenia od władz Gminy nie ma.   

Następnie Przewodniczący informował, Ŝe zgodnie z wcześniejszymi deklaracjami 
coroczny turniej o puchar  Rady Gminy w warcabach i tenisie stołowym w tym roku miał się 
nie odbyć, jednakŜe pani Zofia Kędziora była wyrazicielem opinii mieszkańców, młodzieŜy, 
głównie Boguszyna, w związku z czym turniej się odbędzie na hali sportowej w Boguszynie. 
Przewodniczący zapraszał serdecznie na turniej w kaŜdej kategorii wiekowej w dniach                     
15 – 16 w tenisie stołowym i w sali GOK w warcabach.  
Punkt 7. Informacja Wójta o pracy w okresie między Sesjami. 
 Wójt pan Aleksander Podemski, informował, Ŝe kaŜdą uchwałę z porządku obrad 
omówi przy okazji ich podejmowania. Wójt informował, Ŝe zostały rozstrzygnięte konkursy 
na działalność pozarządową i tak:  

 
Lp. 

 
Nazwa oferenta 

 
Nazwa zadania 

publicznego 

Działalność            
w zakresie: 

sport/kultura/ 
niepełnosprawność 

Wysokość 
przyznanych 
środków 

publicznych 
 
 

1. 

 
 
Towarzystwo Sportowe MTB 
Team Środa Wlkp. 
 
 

Organizacja Maratonu 
Rowerowego MTB 

Hermanów. 
Szkolenie dzieci z terenu 
Gminy Nowe Miasto nad 

Wartą w Akademii 
Młodego Kolarza. 

 
 

Sport 

 
 

7 000,00 zł 

 
 

2. 
 

 

 
 
Stowarzyszenie Pomocy 
 „Płomień Nadziei”. 

 
Organizacja wyjazdu 
integracyjnego dla 

członków Stowarzyszenia 
„Płomień Nadziei”. 

 
 

 
 

Niepełnosprawność 

 
8 400,00 zł 

 
 

3. 
 

 

 
 
Ochotnicza StraŜ  
PoŜarna w Klęce. 
 

 
 

Organizacja Gminnych 
Zawodów Sportowo-

PoŜarniczych 
 
 

 
 

Sport 

 
 

5 000,00 zł 

 
 

4. 

 
 
Ochotnicza StraŜ  
PoŜarna w Wolicy Koziej. 
 
 
 

 
 

Majówka StraŜacka.  

 
 

Kultura 

 
 

3 330,00 zł 

Wójt informował, Ŝe konkursami zainteresowanie nie było duŜe, w związku z powyŜszym 
największe pieniądze otrzymało Stowarzyszenie spoza Gminy. Wójt proponował, aby środki 
pozostałe z konkursów przeznaczyć na drogi.  

Ponadto pan Wójt,  wyraził zdanie, Ŝe pani Julia Rzepka wchodzi z Wójtem w tzw. 
zaczepki słowne. Wójt zwrócił Radnej uwagę Ŝe zwrot „prywaciarze” istniał za czasów 
komuny, teraz się tego zwrotu nie uŜywa gdyŜ jest pogardliwy. Wójt informował Radną,                 
Ŝe impreza która ma się odbyć w czerwcu tego roku, będzie otwarciem jednej                                      
z najpiękniejszych przystani w Polsce, będzie to impreza otwarta dla wszystkich, przy okazji 
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odbędzie się koncert muzyki szantowej, przyjadą goście nie tylko z Gminy czy Powiatu,                  
ale i spoza granic kraju i bez wątpienia port będzie przyciągał ludzi do naszej Gminy.  
Dlatego teŜ warto promować tą imprezę.  Wójt informował, Ŝe rozmawiał z panem 
Dyrektorem GOK, który informował, Ŝe impreza jest w planach, ale na chwilę obecną nie ma 
na nią środków, poza tym na tą imprezę nie był teŜ składany wniosek w ramach konkursu.        
● Radna Julia Rzepka informował, Ŝe nie chce aby doszło do jakiejś potyczki słownej, ale są 
pewne zasadny. JeŜeli impreza została wpisana w zeszłym roku w kalendarz                          
to rozmawia się z organizatorami, a nawet nie doszło do dialogu. Radna informowała, Ŝe nie 
powinno Wójta interesować źródło finansowania, gdyŜ Stowarzyszenie ma  pewne pieniądze 
zabezpieczone na takim poziomie jak zrobione to było w zeszłym roku, w tym roku 
Stowarzyszenie równieŜ było w stanie tą imprezę zorganizować. Radna wyraziła zdanie,                 
Ŝe Wójt postąpił nie w porządku w stosunku do stowarzyszenia i młodzieŜy.  
Punkt 8. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego na „Zakup oprogramowania Geo - Info 6 i Net”. 

Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący, po czym w związku z brakiem pytań 
proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/174/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
Punkt 9. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego na „Przebudowę drogi Powiatowej nr 3739P wraz ze ścieŜką rowerową na 
odcinku Nowe Miasto nad Wartą - droga krajowa nr 11 - droga woj. nr 436 w m. 
Komorze - opracowanie dokumentacji technicznej”. 

Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący, po czym w związku z brakiem pytań 
proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/175/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
Punkt 10. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego. 

Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący, po czym w związku z brakiem pytań 
proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/176/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 

Salę posiedzenia opuścił Radny Artur Borkowski, na sali posiedzenia zasiada                   
13 Radnych.  
Punkt 11. Przyjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2013/2014. 

Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, po czym                       
w związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/177/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 12. Przyjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłat za świadczenia 
przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą. 

Na salę posiedzenia wrócił Radny Artur Borkowski - 14 Radnych na sali obrad.  
Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, po czym 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  
● Głos zabrała Radna Julia Rzepka, która chciała podkreślić sprawę przedszkola                 

w Nowym Mieście, gdzie większość osób uwaŜa, Ŝe przedszkole to jest bezpłatne, a tak nie 
jest, gdyŜ jest to podmiot prywatny, ale dotowany przez Gminę, jest to kwota 60,00 zł za 
opiekę. 

● Przewodniczący wyraził zdumienie, gdyŜ jest to przedszkole publiczne,                           
ale prowadzone przez osobę prywatną, naleŜałoby się zastanowić nad zasadnością tej 
odpłatności.   

● Radna Rzepka podkreśliła, Ŝe dlatego o tym mówi, bo brakowało wśród Radnych 
takiej wiedzy, a sytuacja nie do końca jest prawdziwa. 

● Wójt Gminy, wyraził zdanie, Ŝe przedszkole w Nowym Mieście dostaje dotacje                   
w zakresie opieki nad dziećmi przebywającymi w placówce powyŜej 5 godzin, a kaŜde inne 
dodatkowe opłaty jakie są uiszczane przez rodziców są zapewne za jakieś dodatkowe zajęcia, 
korekcyjne, językowe itp. Jest teŜ wypłata ekwiwalentu za uczęszczanie dzieci spoza innych 
Gmin do naszej placówki. O Ŝadnych innych dodatkowych opłatach Wójt nie wie.  

● Pani ElŜbieta Mnich Skarbnik Gminy informowała Radną, Ŝe Ŝałuje, Ŝe na 
posiedzeniu komisji Radna nic w tej kwestii nie mówiła, poniewaŜ w chwili obecnej Wójt nic 
o tym nie wie i Radni nie wiedzą, a w przeciwnym razie zaproszono by panią Dyrektor                       
i sprawa byłaby wyjaśniona. 

● Przewodniczący informował, Ŝe nie widzi przeciwskazań do podjęcia uchwały, gdyŜ 
Rada w drodze uchwały  określa odpłatności za godziny powyŜej 5 za opiekę nad dzieckiem, 
do 5 godzin przedszkole publiczne niezaleŜnie czy jest prowadzone przez osobę fizyczną, czy 
przez samorząd czy przez stowarzyszenie nie moŜe pobierać Ŝadnych opłat.  

● Radny Jacek Nyczke informował, Ŝe od września kaŜda kolejna godzina pobytu 
dziecka w przedszkolu będzie wynosiła 1,00 zł.   

● Radna Ewa Andrzejewska pytała kto jest organem prowadzącym przedszkole                   
w Nowym Mieście Gmina czy osoba prywatna.  

● Wójt informował Radną, Ŝe jest to przedszkole publiczne, a prowadzi je osoba 
prywatna.  

● Radna Andrzejewska wyraziła zdanie, Ŝe w § 1 uchwały jest zapis,                                    
Ŝe „ (…) przedszkola dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto (…)”. 

● Przewodniczący informował, Ŝe przedszkole w Nowym Mieście nie jest prywatnym, 
jest to przedszkole publiczne, jest tylko prowadzone przez osobę prywatną. 

● Radny Artur Borkowski informował, Ŝe Radnego dziecko uczęszcza do przedszkola 
w Chociczy i korzysta z opcji powyŜej 5 godzin w związku z czym płaci za przedszkole,                  
a Radnej Ławniczak dziecko przebywa w przedszkolu 5 godzin i nie płaci za pobyt dziecka   
w placówce, w związku z czym sprawa jest w przypadku tego przedszkola zgodna z prawem. 
A jeŜeli uiszczają dodatkową opłatę w przedszkolu w Nowym Mieście to są to zapewne 
opłaty za jakieś dodatkowe, ponadprogramowe zajęcia.      
W związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
3 głosy wstrzymujące.  
► Uchwała Nr XXVII/178/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 13. Przyjęcie uchwały w sprawie  wyraŜenia opinii w sprawie zmian granic 
administracyjnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą oraz przyjęcia wyników konsultacji 
społecznych przeprowadzonych z mieszkańcami sołectwa Wolica Pusta.   

Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, po czym                       
w związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/179/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
Punkt 14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa 
Skoraczew. 

Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, proponując zwołać 
zebranie wiejskie na dzień 22 marca br. na godzinę 1800  po czym w związku z brakiem pytań 
Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/180/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
Punkt 15. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia przeznaczenia kwoty pochodzącej                  
z umorzenia poŜyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                      
i gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

Projekt uchwały omówiła pani ElŜbieta Mnich Skarbnik Gminy, informując, Ŝe na 
komisji szczegółowo omówiono jakie zmiany zachodzą w budŜecie na ten rok. Umorzenie 
poŜyczki nastąpiło w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, była to poŜyczka którą 
Gmina zaciągała w 2008 roku, na dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej                         
w Kolniczkach. Spłata poŜyczki rozłoŜona była na lata, od 2009 roku do 2013 roku,                    
raty spłacane były zgodnie z umowa po 160 000,00 zł rocznie, ostatnia rata podlegała 
umorzeniu w przypadku gdy Gmina realizowała inwestycję, rozliczyła terminowo                       
i przedstawiła efekty ekologiczne to wtedy mogła ona być przez Zarząd Wojewódzkiego 
Funduszu rozpatrzona pod kątem umorzenia. Dokumenty w tej sprawie zostały złoŜone                      
w grudniu ubiegłego roku, w styczniu zebrał się Zarząd i Urząd Gminy otrzymał pismo iŜ 
całe 160 000,00 zł uległo umorzeniu, naleŜy jednak powiadomić Wojewódzki Fundusz na co 
przeznacza Gmina te środki, mogą one iść tylko na działania związane z ochroną środowiska. 
Proponuje się aby przeznaczyć te środki na rekultywację zamkniętego wysypiska 
komunalnego w ElŜbietowie. Zadanie to odbywało się będzie przez 3 lata, w tym roku                        
w budŜecie zaplanowane jest 246 000,00 zł na ten cel, były to zaplanowane pieniądze ze 
środków własnych, do tej kwoty dobije się to 160 tys. zł  z poŜyczki umorzonej, a 160 tys. zł  
ze środków Gminy zostanie wykorzystane na inny cel. W związku z powyŜszym naleŜy 
dokonać zmian w budŜecie Gminy. Pani Mnich przeszła do omawianie zmian budŜetowych 
oraz w WPF.    
Punkt 16. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2013 rok.  
 Pani Skarbnik informowała, Ŝe Gmina w chwili obecnej nie ma Ŝadnego zadłuŜenia, 
doszło do zwiększenia budŜetu, z tego względu Ŝe Wojewoda dał Gminie częściową dotację 
na dofinansowanie doŜywiania tj. 25 700,00 zł, są teŜ środku z PUP w Środzie na 
zatrudnienie 10 osób bezrobotnych - zatrudnienie odbędzie się na okres 6 miesięcy tj. kwota 
112 416,00 zł w związku z czym dochody wzrosną o 138 116,00 zł. Wydatki budŜetu 
wzrosną o 274 642, 03 zł, wynika to stąd, Ŝe zostały wprowadzone do budŜetu dotacja na 
doŜywianie, wpływy z Powiatowego Urzędu Pracy. Zwiększa się budŜet w związku                          
z wprowadzeniem uchwał, które Rada podjęła w sprawie pomocy dla powiatu tj. 1 365,00 zł 
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na zakup programu Geo - Info, 10 000,00 zł na dokumentację techniczną na drogę, oraz 
2 000,00 zł na usuwanie azbestu z terenu Gminy. Wprowadzane równieŜ są środki 18 450,00 
zł na dopłaty do Jarocińskich linii autobusowych. Wprowadza się równieŜ to 160 000,00 zł                 
z umorzonej poŜyczki na rekultywację wysypiska, jest teŜ wprowadzony wydatek na zakup 
urządzenia do redukcji barwy wody w hydrofornii Nowe Miasto za kwotę 12 300,00 zł brutto, 
wydatek związany z remontem sanitariatów w świetlicy w Klęce - 14 000,00 zł, oraz 
dofinansowanie Biblioteki w formie poŜyczki na kwotę 15 251,20 zł - poŜyczka ta planowana 
jest równieŜ w rozchodach i przychodach budŜetu. Dokonano takŜe m. in. przesunięć                      
w placówkach oświatowych, przesunięcie w GZEAS na remont podłogi, jest teŜ zwiększenie 
na wynagrodzenia w Szkole w Chociczy, oraz jest zaplanowane po 150 000,00 zł na OSP 
Nowe Miasto i OSP Klęka.       
Ad 17) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-2016. 

Pani Skarbnik informowała, Ŝe mając obydwie przedstawione wcześniej uchwały 
powodują one zmiany w WPF. Projekt uchwały Radni otrzymali na posiedzeniu wspólnym 
komisji, na sesji Radni otrzymali jeszcze załącznik, dlatego Ŝe zmieniła się ustawa względem 
finansów publicznych w zakresie WPF. Gminy mają obowiązek dostosowania WPF do końca 
marca do nowych przepisów. Zmiany polegają na tym iŜ do tej pory naleŜało uwzględniać 
wszystkie przedsięwzięcia wieloletnie, czyli te mierzalne, dofinansowywane ze środków 
Unijnych, wieloletnie zadania inwestycyjne a takŜe umowy które dotyczyły zadań bieŜących 
typu: wynajem boiska sportowego lub zakup programu Lex. Kwoty na to były wykazywane,                
w tej chwili skorygowano to i takich umów nie naleŜy wykazywać. Wykazuje się tylko 
inwestycje wieloletnie i przedsięwzięcia które są dofinansowywane ze środków UE.                     
Stąd zmiany w załączniku.     
● Radny Zenon Wojciechowski złoŜył wniosek formalny o 5cio minutową przerwę.  
● Przewodniczący przychylił się do propozycji Radnego Wojciechowskiego. 
● Salę posiedzenia opuścił Radny Artur Borkowski - na sali posiedzenia zasiada 13 Radnych.   
● Po przerwie Przewodniczący proponował podjęcie uchwał. 
Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia przeznaczenia kwoty pochodzącej                     
z umorzenia poŜyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                    
i gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
1 głos wstrzymujący.  
► Uchwała Nr XXVII/181/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
 ● Na salę posiedzenia wrócił Radny Borkowski. 
Ad 16) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2013 rok.  
●W punkcie tym Przewodniczący otworzył dyskusję. 
● Głos zabrał Radny Marek Mroziński, informował, Ŝe w uchwale zmieniającej budŜet jest 
przeznaczona kwota 300 000,00 zł w rozbiciu na dwie straŜe poŜarne, na dofinansowanie 
zakupu samochodu straŜackiego. Radny informował, Ŝe w związku z tym, Ŝe jednostki nie 
doszły do porozumienia, na którą straŜ przeznaczyć tą kwotę, a podział środków na dwie 
straŜe i zakup dwóch samochodów straŜackich jest niemoŜliwy, Radny złoŜył wniosek 
formalny o przeznaczenie całej kwoty 300 000,00 zł na zakup samochodu straŜackiego                    
z napędem 4x4 dla OSP, która dłuŜej wnioskuje o dofinansowanie zakupu pojazdu                            
i jednocześnie posiada starsze wozy bojowe.  
Radny dodał, Ŝe Radni dostali wykaz sprzętu oraz statystyk wyjazdowych od OSP Nowe 
Miasto, ale ta statystyka stronnicza i wybiórcza  przedstawia jeden samochód w czym jest 
duŜo nieprawdy. PoniewaŜ dwa samochody przedstawione są całkowicie samochodami 
bojowymi, jeden jest z motopompą a drugi jest z autopompą co się wyklucza. Poza tym 
Radny dodał, Ŝe samochód OSP Klęka nie został wyremontowany za pieniądze Gminne                      
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a własne a to świadczy o dbałości o sprzęt. Radny prosił o wzięcie to pod uwagę podczas 
głosowania nad wnioskiem.  
● Następnie głos zabrał pan Mariusz Nowak przedstawiciel OSP Nowe Miasto. Pan Nowak 
przyznał rację Radnemu Mrozińskiemu, Ŝe popełniono błąd w zestawieniu do Radnych. Pan 
Nowak tłumaczył, Ŝe róŜnica pomiędzy samochodami polega na tym, Ŝe jeden jest GBA a 
drugi GBM. Technologicznie GBA jest nowsze, który nie podlega wymianie, wymianie 
podlegałby samochód GBM. GBA - oznacza samochód gaśniczy ze zbiornikiem oraz 
autopompą, a GBM -  samochód gaśniczy ze zbiornikiem i motopompą. Wydajniejszym 
podczas akcji jest samochód GBA, GBM jest mniej wydajny, jest to starsza technologia 
oparta na silniku syrenki, mówi się w tym miejscu o motopompie, w GBA silnik motopompy 
napędzany jest przez silnik samochodu, a w GBM przez tzw. silnik syrenki.  
Pan Nowak zaznaczał, Ŝe dane zawarte w zestawieniu dotyczące wyjazdów OSP na akcje, 
pochodzą z Komendy OSP Środa Wlkp., a przygotował to pan Jarosław Pietrzyński.  
● Przewodniczący prosił przedstawiciela OSP Nowe Miasto o przedstawienie argumentów 
przemawiających za przekazaniem dofinansowania do zakupu samochodu gaśniczego dla 
OSP Nowe Miasto.    
● Pan Mariusz Nowak, odczytał, przemówienie przygotowane przez OSP Nowe Miasto                    
w treści następującej: Szanowna Rado, w związku z zaistniałą sytuacją dotyczącą zakupu 
cięŜkiego samochodu ratowniczo - gaśniczego z napędem 4x4 chciałbym przedstawić 
stanowisko OSP w Nowym Mieście nad Wartą w powyŜszym temacie. Na samym początku 
podkreślę, Ŝe nie chcielibyśmy popadać w konflikt z jednostką w Klęce, która ma podobny 
cel. Pozwólcie, Ŝe przytoczę argumenty aby przedstawić nasze stanowisko w tej sprawie. 
Posiadamy samochód z roku 1989, który mimo iŜ jest młodszy od   pojazdu jakim dysponuje 
OSP Klęka jest zdecydowanie gorszym, gdyŜ jest gorzej wyposaŜony. Jego stan techniczny 
jest w stanie krytycznym, na wyposaŜeniu tego pojazdu jest motopompa z 1977 roku, która 
uniemoŜliwia przeprowadzenie akcji gaśniczych. Świadkiem tego był sam pan Radny Marek 
Mroziński, podczas wyjazdu do akcji ratowniczo - gaśniczej, podczas której pojazd odmówił 
posłuszeństwa. Nawet komendant Powiatowej StraŜy PoŜarnej pisze „Ze względów na jego 
wyeksploatowanie i ograniczenia moŜliwości technicznych znacznie utrudnia utrzymanie 
gotowości bojowej na odpowiednim poziomie”. Chciałbym równieŜ sprostować informację 
która ukazała się w prasie odnoście statystyk wyjazdowych jednostki Nowe Miasto oraz 
jednostki z Klęki. OtóŜ te statystyki przesłano przez Komendę Powiatową PSP wskazują, Ŝe 
lata 2011-2012 wyglądały następująco OSP Nowe Miasto nad Wartą 151 wyjazdów OSP 
Klęka 113 wyjazdów. (…) Do roku 2005 byliśmy jedyną jednostką w systemie ratowniczo -
gaśniczym samoczynnie działając na terenie Gminy, a OSP Klęka dołączyła do nas w 2005 
roku.   
● Pan Grzegorz Gogulski, Prezes OSP Klęka informował: Szanowni Radni, Szanowny panie 
Wójcie, juŜ w 2010 roku OSP Klęka składała wniosek do budŜetu o współfinansowanie 
zakupu pojazdu bojowego. Ponowiła wniosek w 2011 roku oraz w 2012 do tych wniosków 
była załączona opinia Komendanta PSP w Środzie Wlkp. Na dzień dzisiejszy kłopot będzie                    
z zakupem nowego pojazdu jeŜeli pieniądze będą podzielone pół na pół. Przed południem 
rozmawiałem z Dyrektorem Biura Zarządu Wojewódzkiego Związku OSP w Poznaniu,                 
który stwierdził, Ŝe wniosek jest na ostatnią chwilę składany, wniosek powinien być złoŜony                  
z końcem roku 2012. JeŜeli wniosek pojawi się we wtorek czy środę, naleŜy tylko podjąć 
decyzję jakie będzie finansowanie OSP. NaleŜy złoŜyć wniosek oraz oświadczenie                           
o współfinansowaniu na kwotę 380 000, 00 zł. W dyspozycji Urzędu jest kwota 300 000,00 
zł, w związku z czym potrzeba jeszcze 80 000,00 zł, OSP Klęka posiada kwotę  50 000,00 zł, 
jeŜeli zajdzie potrzeba OSP postara się o pozostałą kwotę. (…) Druhowie na bieŜąco dbają                 
o ten sprzęt który posiadamy, a sprzęt który się psuje jest na bieŜąco wymieniany ze środków 
Phytopharm Klęka. Autopompa jest sprawna poniewaŜ się dba o nią, o kaŜdy sprzęt trzeba 
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dbać aby on funkcjonował. (…) To, Ŝe mamy trochę lepiej to zawdzięczamy Phytopharm 
Klęka, OSP radzi sobie w róŜny sposób jeŜeli chodzi o pozyskiwanie środków z zewnątrz              
mi. in. na cel zakupu sprzętu. To, Ŝe mamy moŜliwości to nie jest jakaś ujma, a kaŜdy wie jak 
róŜnie działo się w OSP Nowe Miasto. Przez 6 lat Phytopharm Klęka przekazał ponad 
111 000,00 zł na OSP Klęka, Urząd Gminy 42 000,00 zł, OSP Klęka wydał 45 000,00 zł na 
wyposaŜenie bojowe, z Krajowego Systemu Bojowo Gaśniczego otrzymano 40 000,00 zł.  
221 000,00 zł z Zarządu Wojewódzkiego w formie dotacji, ponad 12 000,00 z róŜnych innych 
źródeł.       
● Salę posiedzenia opuścił Radny Artur Borkowski - na sali posiedzenia zasiada 13 Radnych. 
● Głos zabrał Radny Wincenty Pawelczyk,  informował, Ŝe OSP Nowe Miasto postarało się o 
opinię Komendy PSP Środa, Radny wyraził zdumienie, Ŝe Klęka się nie postarała, byłoby 
wtedy porównanie jak to wygląda. Z kolei za argumentami OSP Klęka przemawia to, Ŝe mają 
80 000,00 zł  dofinansowania ze środków własnych. Radny wyraził zdanie, Ŝe miał nadzieję 
ze koledzy Druhowie dogadają się między sobą. 
● Radny Nyczke, wyraził zdanie, Ŝe trudno będzie podjąć decyzję, a po rozmowie Radnego                  
z Dyrektorem Jankowskim z Poznania, rzeczywiście wniosek jest opóźniony, gdyŜ wnioski 
naleŜy składać do końca grudnia. Obecnie jest juŜ 15 wniosków na zakup samochodu                        
w wielkopolsce, ale Dyrektor obiecał, Ŝe jeszcze ten jeden wniosek będzie przyjęty jeŜeli 
połowę pieniędzy przyzna Gmina, lub jeŜeli StraŜ zgromadzi, a resztę zostanie dofinansowane 
przez Zarząd Wojewódzki. Dyrektor Jankowski obiecał równieŜ, Ŝe mimo, Ŝe jedna straŜ 
odpadnie, to ta druga w przyszłym roku będzie mogła znowu o środki zabiegać, jednakŜe 
dofinansowanie z Gminy znowu będzie musiało być.    
● Radna Julia Rzepka, złoŜyła wniosek formalny, o przeznaczenie całej kwoty dla jednostki 
OSP Nowe Miasto nad Wartą. 
● Następnie głos zabrał Wójt, który wyraził zdanie, Ŝe realne jest działanie, aby pieniądze 
połączyć w jedną kwotę 300 000,00 zł jako udział Gminy na zakup samochodu.                        
Kwota 300 000,00 zł jest wystarczającą aŜeby te starania rozpocząć, ile środków będzie 
trzeba dołoŜyć nikt tego nie wie gdyŜ są przetargi. Środki pochodzące z Gminy                             
są wystarczające na uruchomienie tych środków niezbędnych do zakupu samochodu.                           
Wójt dodał, Ŝe naleŜy sobie uzmysłowić, Ŝe w tym roku na straŜ Gmina wydaje 300 000,00 
zł, a jeŜeli ma to wszystkich skłócić to lepiej wydać te środki na drogi. Obojętnie komu by nie 
przyznano tych pieniędzy między straŜą zapewne powstanie konflikt. Wójt informował, Ŝe po 
przeprowadzeniu rozmów, zdanie wielu jest takie, Ŝe taki samochód kieruje się do jednostki 
gdzie znajduje się siedziba Gminy. Poza tym w Nowym Mieście jest Gminna straŜnica,                      
a w Klęce jest to w zakładzie Phytopharm, a to Ŝe w chwili obecnej samochód tam jest                     
i wyjeŜdŜa na kaŜdą akcję to nie znaczy, Ŝe jutro będzie tak samo, bo jest to prywatna firma                 
i nie wiadomo jak Gmina z tej infrastruktury będzie korzystać. W Nowym Mieście jest jeden 
samochód lekki więc warto byłoby dać ten samochód cięŜki, ale to Radni zdecydują.                      
Zdaniem Wójta naleŜy budować jedną jednostkę o profilu gaśniczym a drugą o profilu 
ratowniczym.  A w Klęce tak naprawdę powstała straŜ, bo zakład Phytopharm jest zakładem 
podwyŜszonego ryzyka i wszystkie nakłady finansowe jakie zakład daję są                                       
z ukierunkowaniem na ratownictwo chemiczne.  
● Druh z OSP Klęka pytał pana Wójta jakie konflikty są między straŜami, prosi                             
o przytoczenia choć jednego. 
● Wójt informował, Ŝe od zawsze w błahych sprawach OSP Klęka i Nowe Miasto nie mogły 
się dogadać, przykładem jest chociaŜby obecna sytuacja, gdzie straŜe nie mogą dojść do 
porozumienia komu bardziej samochód jest potrzebny.  
● Druh przyznał, Ŝe straŜ z Klęki nie jest straŜą Gminną, ale dlaczego znowu OSP Klęka ma 
być pokrzywdzona. Samochód gaśniczy jaki posiada straŜ jest bez zbiornika wody, straŜ 
dostała go z zaprzyjaźnionej Gminy z Niemiec.  Zdaniem druha, jeŜeli ktoś radzi sobie                    
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w róŜny sposób aby odciąŜyć Gminę, to przy kaŜdej okazji jest traktowany gorzej, jest 
niedoceniony.  
● Radna Agnieszka Ławniczak, pytała OSP Nowe Miasto dlaczego nie zrobiła pełnego 
zestawienia z dwoma autami które OSP posiada.  
● Głos zabrał pan Telega, członek Rady Sołeckiej w Nowym Mieście nad Wartą, który 
informował, Ŝe wymianie podlega najstarsze auto w Klęce i najstarsze auto w Nowym, 
Mieście, mimo, Ŝe mają one róŜne wyposaŜenie i niektórzy uwaŜają, Ŝe nie naleŜy tych rzeczy 
podawać, poniewaŜ te auta podlegają wymianie, które zostały ujęte w zestawieniu.   
●  Radna Julia Rzepka informowała straŜe, Ŝe jest to trudna decyzja do Rady. Rada 
spodziewała się, Ŝe ten konflikt zostanie między straŜami rozwiązany, nikomu z tym nie jest 
łatwo, Radna wyraziła zdanie, Ŝe ogromną sympatią darzy Klęke, ale serce podpowiada,                  
Ŝe Nowe Miasto gdyŜ jest z tego rejonu. Radna dodała, Ŝe jak rzadko jest zgodna z panem 
Wójtem, tak w tej kwestii nie ukrywa, Ŝe argumenty pana Wójta bardzo przekonały Radną                     
o tym jak ma funkcjonować jedna jednostka a jak druga. Radna zgadza się z tym co mówił 
pan Grzegorz Gogulski, z tym Ŝe straŜ w Klęce cięŜej pracowała i zapracowała sobie na to 
przez całe lata, to nie będzie sprawiedliwa decyzja w stosunku do straŜy patrząc na 
całokształt, ale naleŜy powiedzieć, Ŝe zaszły ogromne zmiany w straŜy w Nowym Mieście. 
Od roku tam się dzieje niebywale duŜo, straŜ zaczęła być widoczna, bardziej zaangaŜowana, 
naleŜy dać im szanse, a przede wszystkim Radną przekonały argumenty pana Wójta,                         
o funkcjonowaniu w przyszłości tych dwóch jednostek.   
● Radna Zofia Kędziora, wyraziła zdanie, Ŝe dla Radnej fakty przemawiają za OSP Klęka, 
poniewaŜ OSP Klęka starała się, zabiegała o dofinansowanie od 3 lat, Rada będąc na komisji 
wyjazdowej widziała, jak zaskakujący jest stan techniczny sprzętów będących w posiadaniu 
OSP Klęka, ta straŜ składała teŜ wnioski zgodnie z terminem. W Nowym Mieście wymieniła 
się kadra, jest bardzo duŜo młodych druhów, ale zryw był taki, Ŝe na koniec roku na sesji pan 
Nowak wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie  do zakupu samochodu. Dla Radnej fakty 
przemawiają za OSP Klęka, szkoda Ŝe cięŜar wyboru spada na Radę, gdyŜ jest to trudna 
decyzja.  
● Radny Juliusz Twardowski informował, Ŝe nie interesuje Radnego czy dzień wcześniej czy 
dzień później został złoŜony wniosek straŜy na dofinansowanie, najwaŜniejsze jest to, Ŝe jak 
Radnemu zapaliłby się dom to przyjedzie sprawna jednostka, nie waŜne czy będzie to OSP 
Klęka czy Nowe Miasto, niech najgorszy wóz który znajduje się w straŜy Gminnej zostanie 
wycofany i na tym dyskusja powinna się zakończyć, bo najwaŜniejsze jest bezpieczeństwo 
mieszkańców. Rada wydaje publiczne pieniądze na zabezpieczenie ludzkiego Ŝycia i mienia. 
Radny dodał, Ŝe argumenty pana Wójta równieŜ dość mocno do Radnego przemówiły. Mimo, 
Ŝe Radny jest z Nowego Miasta to i jedną i drugą straŜ darzy sympatią, ale najwaŜniejsze jest 
bezpieczeństwo.   
● Radny Wincenty Pawelczyk, informował, Ŝe Radnego wypowiedź Wójta równieŜ bardzo 
przekonała, gdyŜ gdziekolwiek będzie się wyraŜało o Gminie Nowe Miasto, będzie się 
mówiło o straŜy gdzie znajduje się siedziba Gminy.  
● Radna Alicja Kryszak, informowała, Ŝe parę lat temu znalazła się w sytuacji takiej,                        
Ŝe potrzebowała tej straŜy, wtedy nie było znaczenia czy przyjadą z Klęki czy z Nowego 
Miasta, waŜne było, Ŝeby przyjechali. Radna wyraziła zdanie, Ŝe z całego serca, Ŝyczy aby 
straŜ miała sprawne samochody, bo Radna wie jak się kaŜdą minutę czeka, kiedy przyjadą. 
Radna dodała, Ŝe nie chciałaby podejmować decyzji która straŜ ma dostać, Radną interesuje, 
Ŝe jak będzie potrzebowała pomocy to przyjedzie sprawna straŜ.  
● Przewodniczący informował, Ŝe jak w wielu dziedzinach Ŝycia jest pewna strategia działań, 
na rok na dwa, czy na dłuŜej, wśród straŜaków jest Zarząd Gminny, w skład którego wchodzą 
przedstawiciele róŜnych jednostek i tych z Nowego Miasta i tych z Klęki i tych mniejszych. 
Przewodniczący wyraził zdumienie, dlaczego Zarząd Gminny, nie opracował np. 5 lat temu 
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pewnej strategii wymiany wozów straŜackich. To powinno być opracowane na szczeblu 
straŜy i takie wnioski powinny iść wspólne taka strategia by bardzo pomogła Radzie, a wręcz 
byłaby niezbędna do tego, aby Rada poczuwała się do tego, aby taka strategię zapewnić.                  
W tej chwili jest sytuacja patowa, bo i Nowemu Miastu się naleŜy i Klęce się naleŜy,                           
a mieszkańców interesuje bezpieczeństwo. Tak jak Radny Twardowski powiedział, nie waŜne 
czy w razie zagroŜenia przyjadą z Klęki czy z Nowego Miasta. 
● Radny Zenon Wojciechowski informował, Ŝe jego zdaniem Klęka podchodziła do kwestii 
zakupu samochodu bardziej powaŜnie, wnioskowała o dofinansowanie od 3 lat, składali na 
większe kwoty nie na 150 000,00 zł, a w chwili obecnej juŜ nawet te 300 000,00 zł jest za 
mało, bo musi być 380 000,00 zł.   
● Radny Mariusz Paszek wniósł wniosek formalny, aby zakończyć dyskusję - 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie.  
Za wnioskiem Radnego opowiedziało się 13 Radnych, dyskusja została zamknięta. 
● Przewodniczący informował, Ŝe padły dwa wnioski formalne, Radnego Marka 
Mrozińskiego oraz Radnej Julii Rzepki, wnioski formalne dotyczyły: 

1.  przeznaczenia całej kwoty 300 000,00 zł na OSP Klęka - wniosek Radnego 
Mrozińskiego oraz  

2.  przeznaczenia całej kwoty 300 000,00 zł na OSP Nowe Miasto - wniosek 
Radnej Julii Rzepki.  

W przypadku kiedy są dwie moŜliwości, Rada głosuje zwykłą większością głosów przez 
podniesienie ręki. Całą kwotę 300 000,00 zł otrzyma jednostka, na która padnie więcej 
głosów „za”, nie liczą się głosy wstrzymujące. Przy głosowaniu wniosków formalnych 
Przewodniczący posłuŜy się kolejnością alfabetyczną.  

„Wniosek formalny:  
1.  kto z pań i panów Radnych jest za tym aby całą kwotę 300 000,00 zł 

przeznaczyć na zakup samochodu dla OSP Klęka proszę o podniesienie ręki; 
2.     kto z pań i panów Radnych jest za tym aby całą kwotę 300 000,00 zł 

przeznaczyć na zakup samochodu dla OSP Nowe Miasto nad Wartą proszę o 
podniesienie ręki. 

Stwierdzam, Ŝe poprawka do uchwały budŜetowej polegająca na tym, aby kwotę 300 000,00 
zł przeznaczyć dla OSP Klęka zyskała aprobatę, w głosowaniu wzięło udział 13 Radnych 
obecnych na sali,  5 Radnych opowiedziało się za OSP Klęka, 3 Radnych za OSP Nowe 
Miasto nad Wartą, 5 Radnych wstrzymało się od głosu”.  
● Wójt gratulował druhom z Klęki, Wójt dodał, Ŝe ma zapewnienie, Ŝe jeŜeli straŜ pokaŜe,                  
Ŝe ma te 300 000,00 zł to ten samochód będzie. W przyszłym roku będzie się myślało                         
o kolejnym.  
● Następnie Przewodniczący przeszedł do głosowania kolejnych uchwał:   

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/181/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
Punkt 17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-
2016. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVII/182/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 lutego 2013 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 18. Interpelacje Radnych. 
W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 

kolejnego. 
Punkt 19. 
Wolne głosy i wnioski. 
● Głos zabrała mieszkanka Nowego Miasta pani Chuda, która dziękowała za 200 000,00 zł 
przeznaczone na remont nawierzchni asfaltowej na ulicy Strzeleckiej. Mieszkanka, 
informowała jednak, Ŝe w piśmie informującym o remoncie drogi zapomniano o napisaniu                  
o zakresie prac. W związku z czym pani Chuda szukała w WPF czy jest na ten temat jakaś 
wzmianka, ale nic nie odnalazła, pani Chuda wyraziła zdanie, Ŝe Rada działa dzisiaj i na tym 
koniec. Pani Chuda wyraziła opinię, Ŝe kaŜdy dobry gospodarz i państwo Radni powinni na 
całą kadencje robić plan jakiegoś działania, pani Chuda wyraziła zdumienie, Ŝe Rada tego nie 
wymaga od Wójta, aby taki plan był przygotowany, poza tym pani Chuda informowała, Ŝe 
podejrzewa, Ŝe Radni nawet nie jeŜdŜą i nie patrzą gdzie są największe potrzeby.  
● Radna Julia Rzepka, informowała mieszkankę, Ŝe to prawda, Ŝe nie ma takiego planu, ale 
naleŜy poinformować, Ŝe cała trójka Radnych Nowomiejskich, napracowała się nad 
kosztorysem prac na tą drogę i wyszła kwota dwóch i pół miliona złotych. Radna dodała,                   
Ŝe to pan Wójt składa propozycję budŜetu, a Rada moŜe powiedzieć tak lub nie, Radna 
informowała, Ŝe osobiście wstrzymała się od głosu gdyŜ osobiście budŜet ten się Radnej nie 
podobał, ze względu na ulicę Strzelecką i na to, Ŝe w Nowym Mieście nie ma Ŝadnych innych 
inwestycji, oprócz 200 000,00 zł na wspomnianą ulicę.       
● Głos zabrał Wójt, który informował, Ŝe namawia zarówno panią Chudą jak i Radną Rzepkę 
do poczytania co ostatnio robiło się w Nowym Mieście na pewno więcej niŜ w pozostałych 
miejscowościach Gminy. Wójt informował panią Chudą, Ŝe w z Gminie jest wiele dróg które 
juŜ są nieprzejezdne, Wójt przyznał, Ŝe faktycznie ulicę Strzelecką naleŜy zrobić bo jest tam 
duŜe natęŜenie ruchu, w budŜecie przeznaczone na ten cel jest 200 tys. zł i naleŜy się tej 
kwoty trzymać. 
● Przewodniczący poinformował, Ŝe wnioski o remont ulicy Strzeleckiej składał 
Przewodniczący juŜ dawno, równieŜ w poprzedniej kadencji. Pan Janusz Janicki informował, 
Ŝe za duŜy sukces uwaŜa to, Ŝe udało się zaakceptować ten wniosek dzięki panu Wójtowi, 
zyskał akceptację Radnych i chociaŜ te 200 tys. zł na ulicę Strzelecką zostało przeznaczone. 
Radny dodał, Ŝe z pewnością na terenie Gminy jest wiele ulic które powinny być wcześniej 
zrobione, dlatego Przewodniczący uwaŜa za duŜy sukces i Nowomiejskich Radnych i całej 
Rady, Ŝe poparli tą inicjatywę, i te 200 000,00 zł udało się wygospodarować na ulicę 
Strzelecką. Natomiast zarzuty, Ŝe Rada nie wie jak wyglądają ulice w Gminie są absurdalne 
bo Radni w tej Gminie mieszkają wiele lat, Radni pochodzą z tej Gminy, po tych drogach się 
poruszają i wiedzą doskonale jak wyglądają drogi w Boguszynie, w Chociczy, Boguszynku                      
i w innych miejscowościach. Przewodniczący dodał, Ŝe w złym stanie są nie tylko ulice,                   
bo działania Radnych skierowane są na wszystkie obszary takie jak: oświetlenia, chodniki itd. 
Na zakończenie Przewodniczący dodał, Ŝe rozumie panią Chudą, Ŝe przyszła, Ŝe moŜe być 
niezadowolona, ale na tym etapie Przewodniczący jako mieszkaniec ulicy Strzeleckiej cieszy 
się, Ŝe chociaŜ nakładka asfaltowa będzie nowa.   
● Wójt dodał, Ŝe sprawę jakości wykonania nakładki naleŜy pozostawić osobą, które znają się 
na drogownictwie, poza tym jest przygotowywany projekt na modernizację głównej drogi 
biegnącej przez Nowe Miasto, a Gmina będzie partycypować w kosztach tego 
przedsięwzięcia od Komorzy przez Nowe Miasto aŜ do poczty i ta inwestycja moŜe sięgać ok. 
4 milionów złotych, dwa miliony będzie z budŜetu państwa a resztę po milionie Gmina                     
i Powiat. To jest odpowiedź na nic nierobienie w Nowym Mieście, poza tym Wójt wyjaśniał, 
Ŝe dlatego będzie robiona droga Poznańska w Nowym Mieście poniewaŜ moŜe ona zyskać 
aprobatę przy dofinansowaniu inwestycji, niektórzy mogą pytać dlaczego nie będzie robiona 
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droga Garncarska - poniewaŜ nie znajdzie Ŝadnego dofinansowania. Jest wiele dróg które 
bardziej potrzebują remontu czy nowej nakładki asfaltowej np. Krańcowa w Boguszynie, 
Ogrodowa w Boguszynie, droga w Chromcu w Kruczynie, tam teŜ mieszkają ludzie, którzy 
nie mogą w ogóle przejechać.    
● Radna Julia Rzepka, dziękowała pani Chudej za odwagę i obywatelską postawę za to,                
Ŝe miała odwagę przyjść i powiedzieć o problemie, ponadto Radna dodała, Ŝe zgadza się                    
z pewnymi kwestiami, ale uwaŜa Ŝe trochę Wójt powinien z tonu „zjechać” gdyŜ to są nasi 
obywatele, nasi wyborcy i naleŜy zachować trochę szacunku.  
● Radna Agnieszka Ławniczak, pytała czy pan Towarek wywozi śmieci które zgromadził                 
w Chromcu, poniewaŜ z tego co wiadomo miał tydzień na uporządkowanie składowiska. Poza 
tym Radna pytała, czy Wójt otrzymał informacje, Ŝe pan Towarek składuje równieŜ śmieci na 
cegielni w Chociczy.  
● Wójt informował Radną, Ŝe był tą sprawę sprawdzić poniewaŜ do Wójta teŜ dochodziły 
takie pogłoski, ale jak pojechał to nic tam nie było. 
● Pan Grzegorz Gogulski, w imieniu OSP Klęka dziękował Radnym za przyznanie 
dofinansowania dla OSP Klęka. 
● Pan Wiesław Smektała, Sołtys wsi Wolica Kozia,  informował, Ŝe dzisiejsza sesja pokazała 
jak dość błaha sprawa opierała się na uczuciach Radnych, pan Sołtys radziłby następnym 
razem tego typu kwestie rozstrzygać na podstawie suchych faktów tj. dokumentów, ekspertyz 
itp. 
● Przewodniczący informował Sołtysa, Ŝe procedury tego nie przewidują, moŜna powołać 
komisję do zbadania sprawy, ale decyzję i tak podejmują Radni. A nikt nie zmuszał Radnych 
do tego, aby pełnić tę funkcję i taka jest rola Radnego, czasami muszą podejmować 
niepopularne decyzje.  
● Radny Marek Banaszak, poinformował, Ŝe naleŜy się zastanowić dlaczego to straŜ się nie 
dogadała i zrzuciła obowiązek wyboru na Radę. 
● Radna Zofia Kędziora w imieniu mieszkańców Boguszynka, informowała, Ŝe od dwóch 
miesięcy wiszą lampy na słupach a nie świecą. 
● Dyrektor GOK pan Maciej Kuderczak przy okazji zbliŜającego się Święta Kobiet, zapraszał 
na kabaret „Wojna Damsko Męska” który odbędzie się 9 marca br., Dyrektor zapraszał do 
zakupu biletów.  
Punkt 20. 
Zamknięcie sesji. 
O godzinie 2000 Przewodniczący zamknął XXVII Sesję. 
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